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Bányászünnep

IIl. évfolyam 9. szám Szank, 1993. szeptember 3. Szanki Kisbíró

Szép, de nehéz és nem veszélyte
len munka a bányászoké. Sokszor szo
rulnak a társak segítségére, sok min
dent meghatároz a másik lelkiismere
te, pontossága; nagymértékben 
függenek egymástól. Talán ezért is 
olyan fontos számukra, hogy érezzék, 
adják: megbízhatnak egymásban,

mindenkor igazi társak. Ezt a bizton
ságérzést szolgálják, erősítik a mun
kán kívüli együttlétek, ünnepek is.

Korábban Borbála napon —  de
cember 4-én —, a bányászok védő
szentjének ünnepén volt az év legfőbb 
bányászünnepe, amikor hálát adtak 
azért, hogy megmenekültek a veszé
lyektől, köszöntötték egymást, és jó 
szerencsét kívántak a jövőre.

A bányászünnep napját az előző 
rendszer megváltoztatta, és 1950-től, 
ki tudja miért, szeptember első vasár
napját jelölte Bányásznapként. Bár az 
eredeti ünnepi rend visszaállt, a Kis
kunsági Bányászati Üzem dolgozói 
szeptember első vasárnapján is ünne
pelnek. A  dolgozók ekkor vehetik át a 
hűségjutalmat, a munkavégzésben elé
rt kiemelkedő teljesítményért a ki

tüntetést. Értékteremtő munkájuk 
eredményét őrzi falunk is, sport és kul
turális intézményei, fejlett közműháló
zata egyaránt. Ünnepükön tisztelettel 
köszöntjük őket, az olajbányászokat, 
további munkájukhoz kívánunk: Jó 
szerencsét!

-b-

Miután Arnóczki János nem fogadta el ÁMK igazgatói kinevezését, a polgármester 
úr a képviselők megbízásából hat pedagógust keresett meg felajánlva nekik egy évre az 
intézményvezetői munkakört. Közülük egy vállalta a feladatot, megbízására vonatkozó 
javaslatot a képviselő-testület is elfogadta. Mint előző számunkból már tudhatják 
olvasóink, a megbízott igazgató Csontos Erzsébet lett. Vele beszélgetek.

— A  polgármester úr ajánlata váratlanul ért, nem válaszoltam rögtön, gondolkodási 
időt kértem. Utána többen bíztattak képviselők, kollégák. Ez bátorított és az is, hogy volt 
már vezetői tapasztalatom, másrészt pedig a kialakult helyzetben úgy gondoltam, min
denképpen segíteni kell.

— Miért nem pályáztál korábban?
— A pályázati kiírás előtt is már többen bíztattak, de akkor úgy gondoltam, hogy 

még kicsi a fiam, ezért nem kötöm le magam ilyen nehéz feladattal és ilyen hosszú időre. 
De leginkább az befolyásolt, hogy a pályázati határidő rövid volt a program elkészítésé
hez.

— Honnan benned az erő?
— Kos jegyű vagyok, erre a jegyre pedig jellemző a temperamentum, szervezőkész

ség, akaratosság. Van szervezési tapasztalatom a néptánccsoport vezetésében, 7 évig 
voltam igazgatóhelyettes, korábban pedig a kiskunmajsai Művelődési Központ munkáját 
segítettem. 17 éve vagyok a faluban, mindenki ismer szülők, gyerekek, idősek, fiatalok 
egyaránt. A döntésemet természetesen a férjemmel is megbeszéltem. Decemberben 
külföldi munkavállalását megszünteti, hazajön, addig pedig a nagylányom segítségére 
számíthatok.

— Melyek az év legfontosabb feladatai?
— Most a tanév indítása köti le a figyelmemet, melyet jól előkészített folyamatként 

vettem át. Évközben az oktatási törvény szülőkkel, kollégákkal való megismertetése lesz 
az egyik legfontosabb tennivalónk, valamint a törvényből következő feladatok végrehaj
tása. Ilyen például 1994. február 28-ig az iskolaszék megalakítása, igény esetén az 
óvodaszék létrehozása.

A felsőtagozatban tanítók óraszáma lecsökkent, ez növeli az oktatás költségeit. 
Számítok a képviselő-testület támogatására.

— A polgármester úr körültekintő gondossággal járt el a kinevezésed ügyében, 
részletes tájékoztatással személyesen vezette be az első nevelőtestületi értekezletet is. 
Ez arra utal, hogy számíthatsz a támogatására.

Tervezel-e személyi vagy szervezeti változást?
— Nem. Nincs ilyen kényszerhelyzet, mindenkit tovább kívánok foglalkoztatni. A 

működés alapvető változások nélkül folyik tovább, kezdve az órarendbe illesztett hitok
tatás helyzetének megőrzésétől, a Kisbíró folyamatos megjelentetéséig.

— Januárban a képviselők újra kiírják a pályázatot. Ekkor tehát pályázol?
— Nem tudom. Ezt az évet szeretném megfelelően végigcsinálni. Biztosan jó tapasz

talatot jelent majd abban, hogy erre a kérdésre időben tudjak válaszolni.
- i-

AZ ÖNKORMÁNYZAT HÍREIA képviselő-testület augusztus 
25-i ülésén döntött az első lakás
hoz Jutók támogatásáról. A 25 
Igénylő közül 17-en voltak jogosul
tak a támogatásra. A képviselő-tes
tület döntése alapján mindannyian 
részesültek a támogatásból, sze
mélyenként 60 ezer forint mérték
ben.

Támogatást kaptak: Ifj. Pekker 
István, Péter H. István, Széchenyi 
Sándor, Halasi Ferenc, Kószó Zsolt, 
Gundrum Tibor, Slezák LászIó, Hu
doba Tibor, Szatmári József, Hajdú 
Imre, Halasi LászIó, Binklné Szalai 
Ágnes, Kránicz István, Tabajdi Gábor

Piszmán Ferenc, ifj. Szabó Gyu
la, Szanyi Ferenc.

A képviselők elfogadták az Ön
kormányzat és intézményei 1993.1. 
féléves gazdálkodásáról szóló érté
kelést. Mint a polgármester úr tájé
koztatójából megtudtuk, a költség
vetést tervhez képest a bevétel 
50%-os, a kiadás 42%-os arány
ban teljesült. Évvégén nem várható 
sem nagyobb pénzmaradvány, sem 
nagyobb probléma, esetleg a

közterület fejlesztések húzódhatnak át 
a következő évre akkor, ha az ön
kormányzat erre vonatkozó céltá
mogatási pályázatát elutasítják.

Ezen az ülésen több egyéb pénz
ügyi kérdésben is döntött a testület. 
Eszerint biztosítják az anyagot a 
Rózsa utcai járdaépítéshez, 
50.000-Ft támogatást kapott a 
Jászszentlászló-Móricgát össze
kötő út és a kisvasút közötti terüle
ten működő szanki vadásztársaság,

amely dúvadriasztáshoz szüksé
ges technikai eszközök beszerzé
se miatt kért segítséget az önkor
mányzattól. A képviselők jóvá
hagyták az ÁMK pótelőirányzat 
igényét, mellyel a szeptember 1 -én 
hatályba lépő— törvényi előírásból 
következő — többletköltségeket 
és az ÁMK 1993. évi költségvetési 
hiányát pótolták.

Szeptember 8-án tárgyalja a 
majsai önkormányzat a Szankon ta
nuló bodoglári gyerekek nevelési 
költségeire vonatkozó megállapo
dást, melyet a megegyezésnek 
megfelelően minden évben újra köt 
a két önkormányzat. (folyt. a 2. oldalon)

Szank, 1993. szeptember 3.

Új tanév, új igazgató
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Magántörténelem
Erzsi néni

(folytatás)
— Másodszorra is özvegyi sorba jutott. Hogyan tudta szervezni egyedül a 

már nem kislétszámú családnak az életét?
— Nem volt könnyű. A nagyfiam ugyan már dolgozott, de a kislányok 

még nagyon kicsik voltak. Talán épp ezért, élni kellett.
A munkában közösködtünk a szomszéddal. Neki is egy lova volt, nekem 

is. A szántást, vetést, betakarítást közösen végeztük. Amíg egészséges voltam, 
nem féltem semmitől.

— Újra történt valami baj?
— Hát bizony. 60 tavaszán, egyik vasárnap a gyerekeket elküldtem a 

templomba. A szomszéd átszólt, hogy kellene neki a ló. Kimentem, hogy enni 
adjak neki, és ahogy a rácstól elléptem, talán azt hitte, ki akarom vezetni, 
utánam lépett, és rálépett a lábamra. Előző nap vasaltattam, a patkósarok 
még csupa rozsda volt. Csúnyán felhasította a lábam. Nagy nehezen beván
szorogtam. Az volt az érdekes, hogy egy cseppet sem vérzett.

Mikor a fiam hazaért a munkából, azonnal menni akart az orvosért, de 
én nem engedtem. Ilyen aprósággal vasárnap nem zavarjuk az orvost, majd 
meggyógyul az magától. De bizony nem gyógyult. Másnapra csúnyán beda
gadt. Akkor a fiam már nem kérdezett engem, hanem hozta az orvost. Teljes 
tetanusz mérgezést kaptam. Hónapokig kellett az orvoshoz járnom.

— M i volt addig a gazdasággal?
— A fiam munkatársai nagyon rendesek voltak. Sokat segítettek egész 

nyáron, minden munkát elvégeztek. Ahogy én túlvoltam a hosszú betegségen, 
már jött is a másik baj. A  fiam nősülni készült.

—  Az volt a baj?
— Dehogyis! Egyik nap, éppen krumplit szedtünk, az Anti fiam elszaladt 

valahova motorral. Úgy volt, hogy hamar visszajön, megvárjuk az ebéddel. De 
bizony ő még vacsorára sem jött haza.

Éreztem, hogy itt már valami baj lehet. Elindultunk, hogy megkeressük. 
Útközben találkoztunk a postással. Azzal állt elém, hogy „Él még a fia?” Azt 
hittem menten összeesek. Ő meg csak elcsodálkozott. „Hát nem tudja, hogy 
karambolozott?” Hát nem tudtam. No, gyorsan, irány a rendőrség. A rendőr 
semmit nem tudott. Azonnal hívta telefonon a majsai rendőrséget. Tőlük 
tudtuk meg, hogy mi történt.

A fiam egy lovaskocsival ütközött össze. Útépítés volt, s az út szélén 
álltak a zúzottkő rakások, erre esett a fiam, s a kövek csúnyán összehorzsol
ták, csupa vér volt, ezt látta a postás, s ezért hitte, hogy már meg is halt. 
Agyrázkódása is volt, de szerencsére nem súlyos.

Azt is a majsai rendőrségen tudtuk meg, hogy valaki autóval bevitte 
Halasra a kórházba. Azonnal mentünk Halasra. Ott aztán megnyugtattak 
bennünket, hogy nincs nagy baj.

— Ez az utánjárás elég sokáig tartott. M i volt addig otthon?
— A fiam menyasszonya ellátta a gyerekeket is, meg elvégzett az állatok 

körül is. Nagyon igyekezett, nem is volt otthon semmi baj. (folytatjuk)
Balasi Anna

AZ ÖNKO RM ÁNYZAT H ÍREI

Az előkészítés során újra felmerült 
a költségtérítés megvonása, amely el
lenkezik a bodoglári szülők szándéká
val és iskolaválasztási Jogával. Így 
akarják a majsai bejárásra kény
szeríteni a bodoglári gyerekeket a maj
sai szenátorok. Feltételezésük szerint 
ugyanis ez a megoldás csökkentené 
a kiadásaikat. Feró Sándor, a bodog
lári polgárok képviselője lapzártánkkal 
egyidőben érdekegyeztető fórumot hívott 
össze az érintettek és a döntéshozók 
részvételével. A tanácskozásra és a to
vábbi fejleményekre lapunk következő 
számában visszatérünk, mivel az ügy 
Jelentős mértékben befolyásolhatja a 
szanki tanítási körülményeket is.

Helyi árakon számolva évfolyamon
ként különböző mértékben, összesen 
7.100 forinttól 10.500 forintig terjed 
idén az általános iskolai tanévkezdés 
költsége gyermekenként.

A Szociális Bizottság a rendelke
zésre álló keretből jövedelemtől és a 
tényleges kiadástól függetlenül, általá
nos iskolás tanulónként 1000. közép
iskolás és főiskolás tanulónként 1.500 
forinttal segíti a családok megnöveke
dett terhelnek viselését.

Rendőrségiközlemény
A Kiskunmajsai Rendőrőrs Parancsno

ka értesíti a szanki polgárokat, hogy 
Katona József rendőr főtörzsőrmester 
Szank Árpád utca 8. szám alá költö
zött. A körzeti megbízott fogadóóráját 
továbbra is a Szank Béke utca 31. 
szám alatti szolgálati helyiségben tart
ja, a 381-358-as üzenetrögzítővel ellá
tott telefonon részére üzenet hagyha
tó. Illetve munkaidőn túl, az eddigi 
gyakorlatnak megfelelően, új lakcímén, 
is felkereshető.

„Inkább jönnének a szerbek!
Újra megnyílt a Sörharang
A Sörharang-vendéglő új cégtáblával, de a 

régi névvel, látványos discóval nyitott augusztus 
20-án.

A  szomszédok nem örülnek. É n nem bánom a 
discót, szórakozzanak a fiatalok. En csak aludni sze
retnék éjjel, meg arra vágyom, hogy a portám elejét 
reggel is rendben találjam. “Más pedig így: „Inkább 
jönnének a szerbek, mint a discó'.'’ Péli Csaba szegedi 
vállalkozó, a vendéglő új bérlője fiatalember, lendüle
tesen válaszol a kérdéseimre.

— Ismerősöm ajánlotta a bérleti lehetőséget. 
Megtetszett a falu, a helyiséget azonban lepusztult 
körülmények között vettük át, nehezen sikerült a 
rövid idő alatt úgy rendbe hozni, hogy a nyitásra 
elfogadható állapotba kerüljön. Végső arculatát még 
nem nyerte el. Hátra van még a belső burkolás, díszí
tőelemek elhelyezése, az oldalfalak világításának 
burkolása, a söntésben hiányoznak a polcok, a borcsa
poló. Szeretném, ha esztétikus, otthonos légkörű len
ne a belső tér. A  játék része a szórakoztatásnak, van 
biliárdasztal, később kialakításra kerülhet egy kugli
pálya is a vendéglő hátsó részében. Nem lesznek azon
ban játékautomaták, ezek zavarnák a nyugodt beszél
getést. Természetesen erről sem mondunk le véglege
sen, a vendéglő alatti 30 m2-es pincében berendezhető 
lesz a játékterem.

— Jelenleg egy időszakosan működő vendéglátó
helyen dolgozom, ahol sikerült törzsközönséget kiala
kítani, itt is ezt szeretném. Ezt pedig csak jó szolgál
tatással lehet elérni.

Nem kívánok konkurenciája lenni a jelenlegi szó
rakozóhelyeknek, fő profilunk a rendezvények szerve
zése.

Nemcsak a discóra gondoltunk, hanem a középk
orosztály, az idősebbek szórakoztatására is. A  péntek 
este a fiataloké, a szombat pedig a nótaestek, lakodal
mak ideje lesz. Körülbelül 150-en férnek be kényelme
sen.

Szeptemberben 4-én és 11-én lakodalom lesz, 
valamint tervezzük egy nyugati cég vacsorával egybe
kötött árubemutatóját. Szívesen megrendezzük a szü
lők bálját is. A belépő az iskoláé lenne, a vacsora, 
önköltségi áron készítenénk, a vendéglő haszna az 
italfogyasztás.

— Melegkonyhát folyamatosan nem kifizetődő 
működtetni, de mivel az eszközök megvannak, al
kalmanként erre is lehetőség van. Ha az igény nö
vekszik, bármikor folyamatos üzemeltetésre térhe
tünk át. Jelenleg 3 szanki alkalmazottat foglalkoz
tatunk.

— A discóra az engedéllyel nem volt problémám, 
mivel a szakértői véleménnyel megalapozott enge
délyt korábban az épületre adták, így azt a bérlettel 
együtt megkaptam.

Természetesen a hangerőt úgy állítjuk be, hogy a 
szomszédok és a vendégek is meg legyenek elégedve. 
Mi ügyelünk a belső rendre, a külső rendről pedig a 
közterület-felügyelők és a rendőrség gondoskodik. Mi 
szívesen támogatjuk a munkájukat, akár CB rádió 
beszerzésével is, ha ez szükséges. A discós békéscsabai. 
A lézer technikával olyan szolgáltatást tud nyújtani, 
ami ritkaság. Sajnos a nyitó rendezvényen a technikai 
problémák miatt ez nem sikerült látványosra. Remé
lem, hogy a fiatalok azért meg lesznek elégedve, és 
nem kell ezután más községekbe elutazniuk, ha szóra
kozni akarnak.

csi
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PORTRÉ SAKKROVAT

Vágó György önkormányzati képviselővel már régóta terveztem egy beszélgetést, de nem akartam 
zavarni a téesz átalakulása körüli teendők idején,

— A megválasztott képviselők közül te vagy az egyetlen, akinek „pártállami múltja " van. Ma is tagja 
vagy a szocialista pártnak. De ez — azt hiszem — a rád szavazókat nem érdekelte, ők az eddigi 
tevékenységed és emberi kvalitásaid alapján választottak. Hogy emlékszel vissza a kezdetekre?

— Eleinte nagy volt a bizalmatlanság. A  javaslatomra összeültünk egy tisztázó beszélgetésre, mely 
után oldottabbá vált a légkör,

— Én úgy látom, néha elég feszült a helyzet az üléseken. Főleg a M IKSZ Kft. ügyeinek tárgyalásánál 
éreztem ezt. Úgy tűnik, még mindig nincs bizalom köztetek.

— Nem akarok senkit megbántani, de bizony a felkészültséggel sok esetben gond van. A döntések 
előtt meg kellene ismerni a törvényi hátteret, s nem másokra hárítani a felelősséget.

— Gyuri, a döntések előtt tájékozódtok a lakosság véleményéről?
— Erre nincs lehetőség. Nem tudom, kik választottak meg, kiknek kellene beszámolni. Nincs 

kontrollálási lehetőségem, s ez nem jó.
— Vállalnád-e újra a képviselői munkát?
— Ez a teherbíró képességemtől függ. Jelenleg nagyon sok a vállalt funkcióm. Ezek egy része 

szakmai, a sportköri elnökségi funkcióm pedig a sportszeretetemből fakad. Minden területen sok a 
tennivaló, ezért el kell döntenem, melyiket választom, melyiket hagyom abba. Itthon, helyben szeretnék 
többet tenni.

Újfaludi Lászlóné

Világos indul és két lépésben 
mattot ad.

Világos: Kb6 — Bf4 — Hc3 
— He4 — Fb2 — Fe2 
Sötét: Kd4

Az előző feladvány kulcslé
pése: Vg5!

Hírek, tudósítások MOZIMŰSOR

Anna néni, a legidősebb szanki polgár 106. 
születésnapját ünnepelte augusztusban. Születés
napján a falu vezetői köszöntötték, az eseményt 
közvetítette a televízió. Hosszú élete nemcsak Szan
kon, de az országban is ritka kivétel, Magyarorszá
gon rajta kívül csak ketten rendelkeznek ilyen ma
gas életkorral. Lapunk ezúton köszönti, és kíván 
neki jó  egészséget.

A Kiskunhalasi Bányászati Üzem dolgozói 
idén is Szankon rendezik meg a szeptemberi Bá
nyásznapi ünnepséget. A rendezvény 1993. szep
tember 3-án pénteken 18 órakor kezdődik a lőtér 
melletti kiserdőben. A  vacsora előtti ünnepségen 
kiemelkedő munkateljesítményért, áldozatvállaló 
magatartásért, többszörös véradásért vehetnek át 
kitüntetéseket az arra érdemesek. Az 1300 részt
vevő szórakoztatásáról az ünnepi műsor után — 
melyben többek között néptánccsoport, majorett
ek, népdalénekesek lépnek fel — 6 tagú tánczenek
ar, valamint disc-jockey gondoskodik.

Tizenhét katolikus és református fiatal 
Szankról és Tázlárról Kósa István református lel
kész vezetésével 11 napos országos kerékpártúrán 
vett részt augusztusban. A 940 km hosszú túra, 
melynek főbb állomásai Solt — Enying — Keszt
hely — Zalaegerszeg — Őriszentpéter —  Körmend 
— Pápa —  Sárszentmihály voltak, feledhetetlen 
turisztikai, kulturális és lelkiélményt nyújtott a 
résztvevő fiataloknak.

Szeptember 9-én csütörtökön 1930 órakor 
Majsa 250 éves évfordulójának programján, szep
tember 11-én szereplő néptánc együttesek közül a 
Gyergyószentmiklósi Hagyományőrző Néptánc
csoport és a Bodoglári Búzavirág Néptánccsoport 
adnak műsort a szanki tornacsarnokban. Belépő
díj felnőtteknek 100.-Ft, gyerekeknek ingyenes. A 
jegyek megvásárolhatók elővételben a bodoglári 
tánccsoport, tagjainál, a szanki Művelődési Ház 
vezetőjénél, valamint az előadás helyszínén.

Különbusszal utaznak szeptember 4-én Ken
deresre Horthy Miklós újratemetésére az érdeklő
dők. Utazási költség 350,-Ft, indulás szeptember

4-én 05 órakora szanki Művelődési Háztól. Jelent
kezni a Művelődési Ház vezetőjénél lehet.

Szeptember 27-én 19 órakor teaest lesz a 
Művelődési Ház nyugdíjasklubjában. Közreműkö
dik a Bodoglári Búzavirág Néptánccsoport és a 
nyugdíjas zenekar. Részvételi díj 50.-Ft.

A  nyugdíjasklub várja egynapos budapesti ki
rándulására a jelentkezőket. A  program városné
zés és 3 órás hajóút. A  szeptember 2. felére terve
zett kirándulásra id. Forczek Ernőnél, a nyugdí
jasklub vezetőjénél lehet jelentkezni. Tervezett 
részvételi költség 350.-Ft.

Augusztus 28-án dr. Hegedűs Lóránt reformá
tus püspök, az országos Zsinat elnöke tartott generá
lis vizitációt a szanki gyülekezetben. Közel 150-en 
vettek részt az istentiszteleten, melynek felemelő pilla
nata volt 10 prezsbiter ünnepélyes prezsbiteri fogada
lomtétele. A jelenlévők ezután a majsai templomépí
tés alapkőletételéhez indultak, ahol rajtuk kívül több 
magasrangú vendég is jelen volt. Az eseményekben 
gazdag délelőtt ünnepi ebéddel ért véget.

Véradás lesz szeptember 10-én pénte
ken délelőtt 9 órától 12 óráig a szanki Műve
lődési Házban.

Bevásárlóbuszok indulnak Aradra szeptem
ber 14-én és 28-án 02 órakor a szanki központi 
buszmegállóból. Jelentkezni lehet a Művelődési 
Ház vezetőjénél.

Figyelem!
Országos Állat- és kirakodóvásár lesz Szan

kon a vásártéren szeptember 25-én,

A Catel Kft. közvélemény kutatást kezdett 
augusztusban a tervezett helyi kábeltévé hálózat 
kiépítése ügyében. A kiküldött igényléssel kapcso
latos véleménykérő lapokat azonban nehéz lesz 
visszajuttatni a feladónak, mivel a cím lemaradt a 
nyomtatványokról. Szerkesztőségünk segítséget 
nyújt az érdeklődő szankiaknak, és az iskolába 
juttatott igényeiket továbbítjuk a Kft. ügyvezető 
igazgatójának.

szeptember 4.
Oroszlánszív (am.) 
szeptember 9.
A  terror iskolája (am.) 
szeptem ber 11.
Kampókéz (am.) 
szeptem ber 16. 
Tisztességtelen ajánlat (am.) 
szeptem ber 18.
Az 57-as utas (am.) 
szeptember 23. 
Apáca-show (am.) 
szeptember 25.
Egerek és emberek (am.) 
szeptember 30. 
Függőjátszma (am.)

ORVOSI ÜGYELET
Szeptem ber 4-5.
Dr. Folberth György 
Szank Béke u. 30.
Tel.: 381-547 
Szeptem ber 11-12.
Dr. Elek József 
Szank Rákóczi u. 5.
Tel.: 381-621 
Szeptem ber 18-19,
Dr. Elek József 
Szank Rákóczi u. 5.
Tel.: 381-621 
Szeptem ber 25-26.
Dr. H. Tóth Sándor 
Jászszentlászló 
Alkotmány u. 9/a.
Tel.: 381-451

Apróhirdetés
389 négyszögöl, Arany János utcai be
építhető telek eladó. Érdeklődni lehet 

Szank, Arany János utca 83. szám alatt 
id. Révai Ferencnél. 

Z á r tkertben 1 hold  termő szőlő és 1 ho ld
te rm ő  gyümölcsös eladó. A  terület osztha
tó i s. Érdeklődni M íg  József Szank, Koss

uth utca 13. szám alatt lehet.
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SPORTHÍREK
Személyi változásokban döntött a szanki 

Olajbányász SE elnöksége. Tóth István lemon
dása után a tekeszakosztály új vezetője Kiss 
Gyula lett, akit előző funkciójából ezért felmen
tettek, és helyette a közgyűlés választ majd 
Számvizsgáló bizottsági elnököt. Új egyesülettel 
kötött szerződést a női tekecsapat eddigi edzője, 
ezért ő is távozott posztjáról. Jelenleg a csapat 
edző nélkül készül az NB I-es bajnoki idényre.

A z 1993/94. évi NB I. női tekebajnok
ság őszi fordulója

IX. 11-12. Szolnok-Szank
IX. 18-19. Szank-LATEX 
IX. 25-26. Csorna-Szank
X. 2-3. Szank-Bp. Postás
X. 9-10. Kőbányai Porcelán-Szank 
X. 16-17. Szank-Pécs
X. 30-31. Fővárosi Vízmű-Szank
XI. 13-14. Szank-RICHARDS 
XI. 20-21. Kanizsa Sör-Szank
XI. 27-28. Tatabánya-Szank
XII. 11-12. Szank-DREHER Sör

Az 1993/94. évi NB IIl. dél-keleti cso
port férfi tekebajnokság őszi fordulója 

IX. 11-12. Szank-Kiskunhalasi GANZ 
IX. 18-19. Tiszakécske-Szank
IX. 25-28. Szank-Kiszombor
X. 2-3. Nagykőrös-Szank 
X. 9-10. Szank-Orosháza 
X. 16-17. Földeák-Szank
X. 30-31. Battonya-Szank
XI. 13-14. Szank-Mezőhegyes
XI. 20-21. Kecskeméti MÁV-Szank

Az 1993/94. évi megyei IIl. osztályú 
labdarúgó bajnokság őszi fordulója 

VIII. 28. 17 óra Szank —  Szentkirály 
IX. 5. 1630 óra Akasztó II. —  Szank 
IX. 11. 1630 óra Szank —  Kkf. Vasutas 
IX. 19. 1630 óra Jakabszállás —  Szank
IX. 25. 15 óra Szank —  Bremse
X. 2. 14 óra Szank — Csillagok
X. 10. 14 óra Szank —  Jászszentlászló 
X. 16. 1330 óra Szank —  Spartakusz 
X. 23.1380 óra Kiskunmajsa —  Szank
X. 30. 1330 óra Szank —  Tázlár
XI. 6. 13 óra Bugac —  Szank

A szomszéd rétjén mindig zöldebb a fű (?)

Csólyospálos fejlődik

Bizonyára többeknek feltűnt az elmúlt év
ben a Csólyospáloson átutazók közül, hogy m i
lyen sok aszfalttal borított út épült a községben. 
Ha nem, figyeljék meg! Én mindenesetre ez ok
ból kerestem meg a polgármestert, Csányi M i
hályt, kíváncsi voltam a titokra.

— Nincs semmi titkunk -  felelte -, ez volt 
a fejlesztési tervünk.

—  Ezt olyan természetesen mondja, olyan 
magától értetődőnek tartja, mintha az ország 
minden települése ennyit fejlődött volna. Azért 
szeretném tudni a körülményeket, a részleteket.

— Két lehetőséget vizsgáltunk a képvise
lő-testülettel: vagy tornacsarnokot építünk, 
vagy az utakat hozzuk rendbe. Az iskolában van 
egy két tanteremnyi sportszoba, az udvara pedig 
alkalmas jó időben tornaórák megtartására, így 
inkább az útépítést választottuk. Négy részre 
osztottuk a falut, az első kb. 1 km-es útépítést 
jelentett, a második 11.000 m2-t, vagyis 2,75 km 
ún. cementstabil utat 4 cm-es aszfaltborítással. 
Ebben az évben még 2 km-es szakaszt szeret
nénk megépíteni, a maradékot pedig jövőre.

— Mennyibe kerül a tavaly megépített út?
—  A Kiskunhalasi Közútigazgatósággal 

szerződtünk, ők adták a legalacsonyabb áraján
latot -  kb. 8 millió forintjába került az önkor
mányzatnak.

—  Ki fizetett még?
— Lakossági hozzájárulást kérünk, belte

rületi útépítésnél 15 ezer forintot telkenként.
—  És azt mindenki vállalja? A nyugdíja

sok is?
— Hogyne! Az érintett telektulajdonosok 

közül tavaly csak 1 zárkózott el mereven, így 1,3 
millió forint bevételünk lett. Valahogy mindenki 
megérzi annak a jelentőségét, hogy az 1 telekre 
eső 70-80 ezer forintos összegből csak 15 ezret 
kell fizetnie. A  nyugdíjasok meg szinte megható
an készségesek, a legelsők között fizetnek.

—  De jó  ilyet hallani! Van még olyasmi a 
faluban, aminek kapcsán hasonlók elmondha
tók?

— Nem akarok dicsekvőnek látszani, de 
vannak még.

—  Több is?
—  Az elmúlt év őszén 12 fővel megalakult 

a polgárőrség, hetente egyszer-kétszer rend
szertelen. időben tartanak ellenőrzést saját gép
kocsijukkal, térítés nélkül. Az önkormányzat 5 
CB rádiót vásárolt, ezzel segíti a munkájukat.

De kezdhettem volna az Önkéntes Tűzoltó 
Egyesülettel is. Ők kb. 40-en vannak, közülük 
egy 10 fős csapat országrészi döntőig jutott a 
versenyek során.

Itt kell említenem a most folyó sportpálya 
felújítást. Megyei másodosztályú focicsapatunk 
van és nagyon rossz volt a pályánk. A  felújítás
hoz szükséges anyagokat az önkormányzat meg
veszi, a sportszerető emberek pedig minden 
munkát elvégeznek önkéntes felajánlással. Ez 
jelenti a szántást, trágyázást, fűmagvetést, a 
kerítésépítés asztalos, lakatos, a egyéb munkáit, 
legalább 3-400 ezer forint értékben.

—  Szép dolgok, azt hiszem, ezek összetart
ják  az embereket, általános jó  közérzetet teremte
nek, és jó  vezetőjüknek, polgármesterüknek 

lenni is. De nézzük az árnyoldalt, vannak-e nehéz
ségek, m i hiányzik a legjobban?

—  Már említettem egyet; sportcsarnok az 
iskolának. Ezenkívül egy művelődési ház, még 
mozink sincs. A  fiataloknak alig van szórakozási 
lehetősége, bár egy klubhelyiséget bérelünk ne
kik. Talán legnagyobb gondunk mégis a telefon
hiány. Eddig mindössze két crossbar vonalunk 
volt, év elején sikerült egyet még szerezni az 
orvosnak, havi 13.000.-Ft-os fenntartási költsé
gért.

Nagyon nehéz így mindenkinek, de külö
nösen nehéz a vállalkozók helyzete. Ráadásul a 
legrosszabb, hogy kilátás sincs a javulásra, pe
dig már a miniszternek is írtunk. Talán-talán 
95-ben.

Rengeteg gond volt a Földkiadó Bizottsá
gokban is. Nagyon sok volt a csereingatlan, szin
te megoldhatatlan problémákkal. 4 ember folya
matosan dolgozott, pedig egy fillért sem kap
tunk erre a célra. Van viszont kb. 100 
munkanélküli a faluban, közülük 20 már nem 
kap munkanélküli segélyt, ellátásuk önkor
mányzati feladat.

Lehet tehát szép csokrot kötni a gondjaik
ból is. A  továbbiakban mégis olyan dolgok kerül
tek szóba ismét, amivel elégedett a polgármester 
ár. Például a közlekedéssel. Szeged és Kiskun
majsa irányába hajnali fé l 5 -től  este 11-ig órán
ként indul busz. Jó a vízellátás, gáz-, és villany
hálózat. Kielégítő az üzletek száma, ellátottsága. 
Megfelelő az egészségügyi ellátás, bár fogorvos 
csak másodállásban, hetenként kétszer rendel. 
Autószerelő kivételével minden iparos van a köz
ségben. Van egy vendéglőjük és presszójuk is. 
Mozgalmas az iskolai sportélet, különösen az 
asztalitenisz és a sakk eredményes.

Beszéltünk még a falu történetéről, az 
önkormányzati munkáról úgy belefeledkezve, 
hogy észre sem vettük, közben vége lett a munka
időnek, magunk maradtunk a polgármesteri hi
vatalban. De kimerítő választ kaptam arra, ho
gyan épült Csólyospáloson a gazdasági recesszió 
idején 2,75 km hosszú út,

 Besesek Béla

Almavásár
A lm avásár kedvező áron, nagy választékkal, házhoz szállítva! 
Rendelje meg téli almaszükségletét az alábbi fajtáktól: Jonat
hán, Jonared, Sztark ing, Sztarkinzon, Sztálymared, Cais te, 

Golden, Idared. Ára 23-35.-Ft fajtától függően. Megrendelhető 
Szűcs József Szank, Kisasszony-dűlő 34. é s  Pintér László 

Szank, Petőfi u. 31.

Szanki Kisbíró
Közművelődési, információs kiadvány 
Kiadja a szanki Általános Műve
lődési Központ
Felelős kiadó az ÁMK igazgatója 
Felelős szerkesztő Csertő István 
Tipográfia Szöllősi Béla 
A szerkesztő bizottság tagjai;

Besesek Béla, Falk Miklósné, Martonné Sági 
Mária, Mucsi László, ifj. Oláh László, 
dr. Újfaludi Lászlóné, Tóth Mária 
A szerkesztőség és kiadóhivatal címe;
6131 Szank, Béke u. 73. «  (77)381-217
Az Újság előfizethető vagy megvásárolható az ÁMK 
intézményeiben. Megjelenik havonta. Egy példány 
ára 12-Ft. Az előfizetési díj egy évre 100-Ft. Gy. Szabó Béla Szeptember (1965
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